
Zápis z 224. zasedáńı AS MFF UK dne 15. března 2017

Př́ıtomni: C. Brom (↓ 20:50), M. Feistauer (↓ 22:05), J. Fiala (↓ 20:50), R. Grill, S. Hencl (↓ 21:35), B. Hladká,
J. Hric, P. Korcsok (↑ 18:22), M. Krtička, V. Kučera (↓ 21:57), T. Masař́ık, J. Novotná, O. Pangrác, J. Pavl̊u,
J. Pikora, M. Pšenička, J. Stráský.

Hosté: V. Baumruk (↓ 20:15), F. Chmeĺık, (↑ 18:26) J. Kratochv́ıl (↓ 21:20), V. Kuboň, D. Lanková (↓ 20:15),
A. Ĺıska (↓ 20:15), J. Trlifaj (↓ 20:15), L. Veverka (↓ 20:15).

Omluveni: Z. Drozd, M. Maciak, V. Musil, J. Muśılek, M. Pešta, J. Svoboda, M. Žák.

Zasedáńı bylo zahájeno v 18:12. Zasedáńı ř́ıdil R. Grill, který byl pověřen předsedou.

Program zasedáńı

1. Schváleńı programu

2. Schváleńı zápisu z 223. zasedáńı AS MFF UK

3. Informace vedeńı fakulty

4. Závěrka hospodařeńı MFF UK za rok 2016

5. Volba mı́stopředsedy AS MFF UK

6. Volba senátńıch komiśı

7. Stav IT na MFF UK

8. Zápisy AS MFF UK

9. Diskuze na př́ıpravou Volebńıho a Jednaćıho řádu

10. Různé

Program schválen v upraveném zněńı.

Hlasováńı 16 – 0 – 0

Kv̊uli řadě připomı́nek bylo schváleńı zápisu z minulého zasedáńı odloženo na př́ı̌st́ı zasedáńı po vypořádáńı
připomı́nek.

Hlasováńı 17 – 0 – 0

3 Informace vedeńı fakulty.

Slova se uj́ımaj́ı J. Kratochv́ıl a daľśı členové vedeńı.

1. (J. Kratochv́ıl) Uskutečnil se ples MFF UK a prof. Kratochv́ıl děkuje spolku Matfyzák za jeho organizaci.

2. (J. Kratochv́ıl) Uskutečnil se křest fakultńıho v́ına πnot noir ve všech třech variantách. Jsou k prodeji
také na Matfyzpressu.

3. (J. Kratochv́ıl) Stále nebyly definitivně zveřejněny výsledky metodiky 2015. V předběžných seznamech,
zveřejněných začátkem března, bylo nalezeno minimálně sto chyb. Nav́ıc neńı jasné, jak dělit body za ERC
granty na fakulty, nebot’ to neńı v tabulce zohledněno.

4. (J. Kratochv́ıl) Záloha na Prvouky bude dělena dle nejaktuálněǰśıho hodnoceńı podle metodiky 2015.

5. (J. Trlifaj) Budou se vyb́ırat poplatky za habilitace a profesury dle vysokoškolského zákona. Bylo třeba
vydat novou směrnici děkana.

6. (J. Trlifal) Pracuje se na internacionalizaci habilitaćı a také na zprovozněńı systému Habilion.

7. (J. Trlifaj) Konč́ı centra Excelence GAČR k roku 2018 a budou nahrazeny českými variantami ERC,
jejichž ćılem bude připravit potenciálńı zájemce o podáńı skutečného ERC.
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8. (V. Kuboň) Pokračuje př́ıprava na akreditaci učitelských obor̊u. Bude prob́ıhat diskuze s garanty a
prof. Robovou. Fakulta se bude snažit zachovat nějakou formu možnosti přestup̊u mezi specializacemi.

9. (V. Kuboň) Termı́n přij́ımaćıch zkoušek se ponechá na konec března, hlavně s ohledem na přij́ımaćı zkoušky
konkurenčńıch škol.

10. (A. Ĺıska) Plánuje se přechod na nový iFIS webmailer, náklady na instalaci jsou odhadnuty na 35 tiśıc.
Současně poběž́ı i nový modul CIS VERSO.

11. (L. Veverka za proděkana Vlacha) Financováńı projektu Rotunda je zdárně uzavřené. Rotunda bude
zpř́ıstupněna veřejnosti v rámci Muzejńı noci.

12. (L. Veverka za proděkana Vlacha)V hodnoceńı Hospodářských novin a Týdnu jsme skončili na 1. mı́stě.

13. (L. Veverka za proděkana Vlacha) Obrovským úspěchem na poli umělé inteligence je zveřejněńı výsledk̊u v
časopise Science o programu DeepStack, který obehrál profesionálńı hráče v poker. Na vývoji programu se
pod́ıleli odborńıci z Matematicko-fyzikálńı fakulty Univerzity Karlovy a Fakulty elektrotechnické ČVUT
v Praze.

14. (L. Veverka za proděkana Vlacha) Děkan fakulty na návrh M. Vlacha jmenoval Stařešinou Spolku Matfyzák
Petru Hoffmanovou.

15. (L. Veverka za proděkana Vlacha) Ve Studiu 6 ČT24 promluvila Tereza Bártlová v rámci dne π.

16. (L. Veverka za proděkana Vlacha) Proběhlo hodnoceńı albeřských dotazńık̊u. Plánuje se zjistit fluktuace
účastńık̊u z jednotlivých region̊u v pr̊uběhu let.

17. (L. Veverka za proděkana Vlacha) Pokračuj́ı př́ıpravy partnerské smlouvy s firmou T-Mobile CZ.

18. (L. Veverka za proděkana Vlacha) Den otevřených dveř́ı je stanoven na 23. listopadu 2017.

19. (L. Veverka za proděkana Vlacha) V rámci projektu fakultńıch škol se připravila témata na SFG pro
nastupuj́ıćı 1. ročńıky.

20. (L. Veverka za proděkana Vlacha) Proběhl Jeden den s fyzikou. Účast byla hojná, cca 600 lid́ı.

21. (L. Veverka za proděkana Vlacha) Na plese fakulty byla předána Cena za reprezentaci a propagaci MFF
UK. Cenu źıskal projekt Magická fyzika: pásmo experiment̊u s prvky překvapeńı a krásy (Tým realizátor̊u
z Katedry makromolekulárńı fyziky).

22. (J. Kratochv́ıl) Po diskuzi se studenty jsme se dohodli na instalaci ṕıtek, která budou cenově př́ıznivá.
Správa budov vytipuje mı́sta na ṕıtka s vyměnitelným filtrem s minimálńımi ročńımi náklady na provoz.
Tyto náklady jsou řádově nižš́ı než u projektu Škola bez petlahv́ı.

23. (J. Kratochv́ıl) Děkuje senátor̊um za velké množstv́ı připomı́nek k tvorbě vnitřńıch předpis̊u.

C. Brom, dotaz k tvorbě rozpočtu. Rektorát potřebuje vědět, jak se rozděĺı částky na Progresy, aby mohl
dopoč́ıtat souvisej́ıćı bonusy.

4 Závěrka hospodařeńı MFF UK za rok 2016

Slova se ujal A. Ĺıska a prezentuje návrh závěrky tak, jak byl předložen ekonomické komisi a senátu.

Ekonomická komise měla 34 připomı́nek, z nich vybrala tři a prezentovala následuj́ıćı otázky na senátu. Vedeńı
na ně odpovědělo.

1. Textová část, bod 1, posledńı odstavec: Je možné uvést, jaké nedostatky nalezly zmı́něné kontroly? Jaká
opatřeńı připravuje vedeńı fakulty k zamezeńı opakováńı zjǐstěných závad?

2.
”
Objem celkových vratek čińı 1 419 tis. Kč, jen u projekt̊u GAUK a GAČR byl vykázán téměř dvojnásobek

vrácených zdroj̊u oproti roku 2015.“ Lze okomentovat, k čemu došlo? Zejména viz GAUKy na I sekci.

Ekonomická komise AS MFF UK navrhuje vedeńı MFF přijmout ekonomická opatřeńı k zamezeńı vratek
z projekt̊u GAUK a GAČR. V úvahu připadá např́ıklad doplněńı pravidel tvorby rozpočtu o penalizaci
pracovǐstě, u kterého vratka vznikne. V př́ıpadě objektivńıch pot́ıž́ı při čerpáńı může vedoućı pracovǐstě
požádat děkana MFF o odpuštěńı sankce.
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3. Tabulka I: MFF celkem: Rozpočtové zdroje měly v předchoźıch letech téměř vždy index 100%. Proč je
tomu letos u řady položek jinak? Celkem se jedná o pokles o 22 mil. Kč.

Ekonomická komise AS MFF UK považuje takto vysokou úroveň převod̊u do fond̊u za nežádoućı. Existuje
riziko ztráty části takto převáděných prostředk̊u.

1. J. Kratochv́ıl prezentuje kroky vedoućı k nápravě a také budoućı prevence.

Předmětem výhrad byly zejména chyběj́ıćı dodatky k pracovńım smlouvám při částečných úvazćıch na
projektech, chyběj́ıćı data na cestovńıch př́ıkazech, vynaložené náklady, které př́ımo nesouviśı s řešeńım
projekt̊u, chyběj́ıćı smlouvy u náklad̊u na přijet́ı zahraničńıch host̊u apod.

Opatřeńımi jsou zejména doplněńı popis̊u práce u zaměstnanc̊u, kteř́ı maj́ı úvazek na grantu, dále pečlivá
kontrola všech povinných náležitost́ı cestovńıch př́ıkaz̊u atd.

2. D. Lanková hovoř́ı o vratkách a srovnává je oproti minulému roku. Proběhla dlouhá diskuze o d̊uležitosti
správného a včasného čerpáńı zdroj̊u.

Vratky vznikaj́ı částečně z objektivńıch d̊uvod̊u a částečně kv̊uli nedisciplinovasti řešitel̊u (zejména GAUK).
Návrh ekonomické komise na penalizaci pracovǐst’, u nichž vratka vzniká, byl vedeńım fakulty odmı́nut.
O návrhu se nehlasovalo.

3. D. Lanková ř́ıká, že se tato situace stala poprvé. Jedná se o jednorázový výkyv, v daľśıch letech se to
vrát́ı ke 100%. V souvislosti s t́ım se všichni shoduj́ı, že je třeba zpropagovat na sekce informaci, že
rozpočtové provizorium neznamená krizi, ale že se může čerpat stejně jako normálně. Dokonce i investice
jsou výjimečně možné.

Jedná se o vysoké převody finanćı na rok 2016 (přebytk̊u) do fond̊u fakulty. Ing. Lanková informovala,
že tyto přebytky vznikly částečně z jednorázových d̊uvod̊u (nákup předplatného časopis̊u na rok 2017,
který nově muśı být účtován až v novém roce — tj. v roce 2017). Proběhla daľśı diskuze o d̊uležitosti
včasného čerpáńı zdroj̊u. Diskutuj́ıćı se shodli, že je nutné rozš́ı̌rit informaci, že rozpočtové provizorium
neńı

”
krizové hospodařeńı“, nýbrž, že v rámci (velmi benevolentńıch) pravidel rozpočtového provizoria,

lze čerpat běžným zp̊usobem. Rozpočtové provizorium umožňuje i nákup investic.

Hlasováńı 17 – 0 – 0
AS MFF schvaluje rozpočtové úpravy k 31. 12. 2016 tak, jak je předkládá vedeńı fakulty.

Hlasováńı 17 – 0 – 0
AS MFF schvaluje závěrku hospodařeńı k 31.12. 2016.

10 min přestávka.

5 Volba mı́stopředsedy AS

C. Brom na svou funkci rezignoval. C. Brom navrhuje kolegyni Vidovou-Hladkou, ta návrh přij́ımá.

Hlasováńı 12 – 0 – 0
ZKAS MFF UK voĺı B. Vidovou-Hladkou 1. mı́stopředsedkyńı AS MFF UK.

6 Volby člen̊u komiśı

Navržené složeńı komiśı senátu:

• Ekonomická: prof. RNDr. Roman Grill, CSc., Mgr. Cyril Brom, Ph.D., RNDr. Jan Hric, doc. Mgr. Milan
Krtička, Ph.D., Mgr. Tomáš Masař́ık, Mgr. Jan Muśılek, doc. RNDr. Jǐŕı Pavl̊u, Ph.D., doc. RNDr. Josef
Pešička, CSc., doc. RNDr. Miroslav Posṕı̌sil, Ph.D., Mgr. Marek Radecki, doc. RNDr. Miloš Rotter, CSc.,
PhDr. RNDr. Josef Stráský, Ph.D., Bc. Josef Svoboda, prof. RNDr. Jan Valenta, Ph.D.

• Legislativńı: Mgr. Peter Korcsok, doc. RNDr. Jǐŕı Fiala, Ph.D., RNDr. Matúš Maciak, Ph.D., Mgr. Tomáš
Masař́ık, Mgr. Jan Muśılek, RNDr. Michal Pešta, Ph.D., PhDr. RNDr. Josef Stráský, Ph.D.

• Studijńı: Bc. Josef Svoboda, prof. RNDr. Miloslav Feistauer, DrSc., dr. h. c., prof. RNDr. Stanislav
Hencl, Ph.D., Mgr. Peter Korcsok, doc. RNDr. Pavel Krtouš, Ph.D., doc. RNDr. Václav Kučera, Ph.D.,
RNDr. Matúš Maciak, Ph.D., Mgr. Tomáš Masař́ık, Mgr. Jan Muśılek, Bc. Jana Novotná, RNDr. Ondřej
Pangrác, Ph.D., Jindřich Pikora, Mgr. Milan Pšenička, Mgr. Jǐŕı Šejnoha
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Hlasováńı 17 – 0 – 0
AS MFF UK schvaluje komise v navrženém složeńı.

7 Stav IT na MFF UK

T. Masař́ık hovoř́ı o webových stránkách obsahuj́ıćıch pouze informaci
”
Odpovědnost za obsah stránky přej́ımá

senát MFF UK“. T. Masař́ık si mysĺı, že tato stránka neńı vhodná, má zaváděj́ıćı obsah a neměla by samostatně
existovat. Zvlášt’ když ji vyhledávač na fakultńıch stránkách vyhledá jako jeden z prvńıch odkaz̊u, např́ıklad při
hledáńı fakultńıch předpis̊u.

J. Kratochv́ıl v reakci na to oznamuje, že do konce týdne oznámı́ nového člena vedeńı pro IT.

T. Masař́ık a J. Pavl̊u zaj́ıst́ı návpravu ve spolupráci s administrátorem webových stránek.

8 Zápisy

T. Masař́ık zahajuje diskuzi nad mı́rou podrobnost́ı zápis̊u z AS MFF UK. Po rozsáhleǰśı diskuzi se př́ıtomńı
shoduj́ı, že by měl zápis obsahovat převážně věcné informace a pouze shrnut́ı diskuźı. Př́ıtomńı se dále dohodli,
že zkuśı psańı zápis̊u distribuovat mezi v́ıce senátor̊u. Prozat́ım se nab́ıdli senátoři P. Stráský, J. Pavl̊u a
T. Masař́ık. J. Kratochv́ıl dodává, že by byl rád, aby se zápis kontroloval i z hlediska gramatických chyb
předt́ım, než se pošle na korekturu ostatńım.

9 Diskuze nad př́ıpravou Volebńıho a jednaćıho řádu

Na základě podklad̊u připravených předsedou legislativńı komise senátu Peterem Korcsokem proběhla rozsáhlá
diskuse o př́ıpravě nového Volebńıho řádu AS a Jednaćıho řádu AS. Diskutovalo se zejména:

1. Změna počtu člen̊u SKAS (návrh zvýšit počet člen̊u z 8 na 9), délka funkčńıho obdob́ı člena SKAS
(návrh prodloužeńı mandátu z doby 2 let na 3 roky) a volba jedné třetiny člen̊u SKAS každý rok (oproti
současné polovině člen̊u). Důvodem navrhovaných změn je předpoklad, že vyšš́ı právńı předpisy vyžaduj́ı,
že délka funkčńıho obdob́ı člena SKAS muśı být shodná a délkou funkčńıho obdob́ı člena. ZKAS preferuje
ponecháńı tř́ıletého mandátu.

2. Navržené sjednoceńı termı́nu voleb člen̊u SKAS a ZKAS (jsou-li v daném roce členové ZKAS voleni)
vždy na listopad (v souladu s volbami do AS UK) bylo rozporováno vzhledem k nevhodnosti termı́nu
listopadových voleb pro studenty prvńıho ročńıku.

3. Zachováńı a upřesněńı práva veta SKAS. V rámci diskuse zazněla jednoznačná shoda, že právo veta SKAS
má být zachováno a zp̊usob jeho uplatněńı přesněji specifikován.

4. Bylo navrženo, že Volebńı řád má umožnit volbu elektronickým zp̊usobem a ponechat rozhodnut́ı o zp̊usobu
volby senátu, který př́ıslušné volby vyhlašuje.

5. Bylo navrženo, že Jednaćı řád má umožnit hlasováńı člen̊u senátu per rollam. Tato možnost má být ome-
zena na záležitosti nesnášej́ıćı odkladu a zp̊usob hlasováńı per rollam může každý člen senátu (alternativně
navrženo: dva členové senátu) vetovat.

Uvedené návrhy zapracuje předseda legislativńı komise P. Korcsok do návrh̊u Volebńıho řádu a Jednaćıho řádu
AS MFF UK.

10 Různé

V r̊uzném nebyly předneseny žádné body.

Jednáńı bylo ukončeno 22:44.

Zapsal T. Masař́ık.
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